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سخنگوی صنعت برق:
مصرف برق ایران دو برابر متوسط جهانی است

سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه ما به لحاظ 
شاخص مصرف انرژی کشوری هستیم که 
موقعیت مناسبی نداریم اظهار داشت: میزان 
مصرف برق در ایران دو برابر متوسط جهانی 

است. 
مصطفی رجبی مشــهدی افزود: 95 درصد تولید برق 
کشور از نیروگاه های حرارتی و پنج درصد نیز برق آبی و 
اتمی است که از این میزان 90 درصد سوخت نیروگاهی 

گاز و مابقی سوخت مایع است اما به دلیل مصرف زیاد گاز در سایر بخش ها و تقاضای بالا سهم 
نیروگاه ها کم می شود. سخنگوی صنعت برق گفت:  از 75 نیروگاه  16 نیروگاه نیروگاه  قدیمی 

بخاری هستند که از مازوت هم می توانند استفاده کنند.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس عنوان کرد؛
 ضرورت توسعه و حفظ نگهداشت
 تولید میدان مشترک پارس جنوبی

مجلس شورای  انرژی  کمیســیون  رئیس 
اسلامی مجلس بر ضرورت توسعه و حفظ 
نگهداشــت تولید میدان مشــترک پارس 
جنوبی تأکید کرد و گفت: سهم ۱۴.۵ درصدی 
شرکت ملی نفت ایران از فروش نفت، حق 
مسلم این شرکت است که سازمان برنامه و 
بودجه در دولت های گذشته به آن دست درازی 

کرده است.
به گزارش شانا، فریدون حسنوند در نشست با اعضای کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
در منطقه عسلویه که محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران نیز حضور داشت، 

گفت: کمیسیون انرژی مجلس وظیفه ذاتی خود می داند که در چنین برنامه هایی حاضر شود.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی مجلس با بیان اینکه کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی نشستی با وزیر نفت و معاونان وی خواهد داشت و در این نشست نمایندگان 
می توانند مباحث خود را مطرح کنند، تصریح کرد: مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران میزان 

سرمایه گذاری در پارس جنوبی را بیش از ۸0 میلیارد دلار عنوان کرد.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس بر ضرورت توسعه و حفظ و نگهداشت تولید میدان مشترک 
پارس جنوبی تأکید کرد و گفت: همچنین میدان گازی پارس شمالی باید به سرانجام برسد، شاید 
منابع مالی موجود کافی نباشد، اما کمیسیون انرژی مجلس باید در این خصوص طرح ارائه کند و 

یا منابع مالی جدید پیشنهاد دهد.
حسنوند سهم 1۴.5 درصدی شرکت ملی نفت ایران از فروش نفت را حق مسلم این شرکت 
دانست و گفت: سازمان برنامه و بودجه در دولت های گذشته به این سهم دست اندازی کرده است. 
وی به موضوع مسئولیت های اجتماعی نیز اشاره کرد و افزود: عدالت آن است که در جایی که نفت 

و گاز از آنجا صادر می شود، مردم آن منطقه نیز در رفاه باشند و یا از آن منتفع شوند.
در این نشست موسی احمدی، نایب رئیس کمیسیون انرژی، حسین حسین زاده، عضو هیئت 
رئیسه کمیسیون انرژی، رحیمی مظفری، رمضانعلی سنگدوینی و برخی دیگر از نمایندگان عضو 

کمیسیون انرژی مجلس دیدگاه های خود را در بخش نفت و گاز بیان کردند.
شــایان یادآوری است که رئیس و دیگر اعضای کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با 
همراهی محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران از تأسیسات فاز 1۴ پارس جنوبی، 
شرکت پتروپالایش آدیش، طرح بندر سیراف پارس و بیمارستان امام خمینی کنگان بازدید کردند.

برای شراط بدِ آبی آماده ایم
مدیرعامل آبفای استان تهران گفت: در تهران برنامه ای برای قطعی نداریم اما 
مصرف را کنترل می کنیم، روزانه در تهران 3 میلیون متر مکعب مصرف آب داریم 

که اگر ۱0 درصد کاهش یابد، مشکل حل می شود.
محمدرضا بختیاری در گفت وگو با ایلنا، درباره تاثیر بارش های اخیر در میزان ذخایر سدها اظهار 
داشت: بارش های اخیر به رقم نرمال درازمدت رسید اما هنوز مناسب نیست، با این بارش ها مشکل 

حل نمی شود و اتفاق خاصی روی ذخایر سدها نمی افتد.
وی با بیان اینکه با اوضاع کنونی آب ما آمادگی لازم را داریم و خود را برای شــرایط بدتر آماده 
کرده ایم، تاکید کرد: با این اوضاع مصرف و بارندگی که کشور و تهران دارد مردم باید دقت کرده 
و خیلی مراقب باشــند تا مشکلی بوجود نیاید. مدیرعامل آبفای استان تهران با بیان اینکه طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته اگر مردم رعایت کنند، مشکل نخواهیم داشت، گفت: ما در تهران 

سناریوی بدبینانه را پیش بینی می کنیم تا چنانچه بارش نباشد وضعیت بهم نریزد. 
وی درباره اوضاع تامین ذخایر سدها بیان داشت: برای فصل زمستان سناریوهای مختلفی مطرح 
است برخی عنوان می کنند که زمستان پربارانی و برخی نرمال را مطرح می کنند، با قطعیت نمی توان 
صحبت کرد، اما ما در هرحال همیشه بدترین سناریو را در نظر می گیریم چون مصرف تهران بالا و 

میزان بارش کم است، بنابراین نمی توان ریسک کرد. 
بختیاری درباره سناریوهای پیش بینی شده برای زمان کمبود احتمالی آب گفت: صرفه جویی، کنترل 
فشار و برخورد با مشترکین پرمصرف و محدود کردن کسانی که مصرف بالا دارند از جمله برنامه های 
ما است.وی تاکید کرد: در تهران برنامه ای برای قطعی نداریم اما مصرف را کنترل می کنیم، روزانه 
در تهران 3 میلیون متر مکعب مصرف آب داریم که اگر 10 درصد کاهش یابد، مشکل حل می شود. 
مدیرعامل آبفای اســتان تهران درباره برنامه ساخت مســکن در تهران و احتمال کمبود آب نیز 
خاطرنشان کرد: مسکن قرار است برای خود تهرانی ها و در قالب جمعیت همین شهر ساخته شود و 
کسی از شهرهای دیگر وارد پایتخت نخواهد شد و مهاجرتی در کار نیست تا منجر به کمبود آب شود.

یک مقام مسئول:
 توزیع سوخت در مناطق سیل زده مازندران 

طبق روال عادی ادامه دارد
سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: توزیع سوخت در 
مناطق سیل زده اســتان مازندران طبق روال عادی ادامه دارد و هیچ مشکلی در 

تأمین و توزیع سوخت در این مناطق وجود ندارد.
به گزارش مهر به نقل از وزارت نفت، فاطمه کاهی اظهار کرد: توزیع سوخت در سطح جایگاه های 
عرضه سوخت مناطق سیل زده در استان مازندران نرمال است و هیچ کمبودی در این مناطق وجود 
ندارد.وی تأکید کرد: خوشبختانه هیچکدام از تأسیسات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در 
مناطق سیل زده آسیب ندیده و دچار خسارت نشده است.به گزارش مهر، در پی بارندگی سنگین، 
پرحجم و سیلابی امروز )جمعه، ۲1 آبان ماه( در مازندران رودخانه های این استان طغیان کردند و 
در شهرســتان های غرب مازندران در پی این بارندگی، خیابان های شهر دچار آبگرفتگی و برخی 

خیابان ها مسدود شدند.

 استاندار اصفهان:کف میدان و با شما مردم 
برای حل مسئله آب فلات مرکزی حرکت می کنم

استاندار در جمع کشاورزان اصفهان گفت: در کف میدان و با شما مردم حرکت 
می کنم تا این مسائل در فلات مرکزی در استان اصفهان و سایر استان ها به 

نحو مطلوب حل شود.
به گزارش مهر، سید رضا مرتضوی روز جمعه ۲1 آبان در جمع کشاورزان اصفهان در مهدیه وجاره 
روستای براآن شمالی، اظهار داشت: سه هفته قبل در منطقه شرق اصفهان در سه چهار جلسه خدمت 

مردم این خطه بودیم و درباره مشکلات این منطقه صحبتهای مختصری شد.
وی افزود: اگر بگویم در این چند هفته شروع کارم، سه چهارم وقت من صرف مسئله آب استان 
می شود گزافه نگفته ام . همه باید دست به دست هم دهیم و تحمل کنیم؛ برای حل مسائل برنامه 

ریزی انجام می شود تا قاعده با نتیجه ای منتهی شود که حواشی نداشته باشد.
مرتضوی تاکید کرد: در کف میدان و با شما مردم حرکت می کنم تا این مسائل در فلات مرکزی 
در استان اصفهان و سایر استان ها به نحو مطلوب حل شود.در این دیدار همچنین اسفندیار امینی 
دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان، اظهار داشت: وعده هایی که چند ماه پیش در چادرهای 
اعتراضی به کشاورزان داده شد چادر اعتراضی کشاورزان را به ستاد انتخاباتی تبدیل کرد.وی گفت: 
مردم به وعده ها دل و امید بستند که مشکل را حل کنید خیلی دل بستند و لحظه شماری کردند و 
امیدوارم حرف های پرحرارت دولت را پس از این جامه عمل بپوشانید زیرا تبدیل چادر اعتراضی به 
ستاد انتخاباتی و برگرداندن 95 درصد آرا به دولت فعلی کار ساده ای نبود.علی اکبر محرابیان وزیر 
نیرو به همراه هیأت همراه در بدو ورود به شهرستان بن رود با حضور در گلستان شهدای ورزنه با 
شهدای والامقام این شهرستان تجدید میثاق کرد.وی پس از بازدید هوایی از شرق اصفهان و تالاب 
بین المللی گاوخونی در مهدیه وجاره روستای براآن شمالی از توابع شهر ورزنه با کشاورزان دیدار و 
گفتگو کرد.اجرای مصوبات 9 ماده ای شورای عالی آب و همچنین احیای تالاب بین المللی گاوخونی 
از عمده خواسته های مردم و کشاورزان شرق اصفهان از وزیر نیرو است.در پی بروز مشکلات تأمین 
آب در حوضه زاینده رود و نیز پیگیری پروژه های در دست اجرای تأمین برق و آب رسانی امروز جمعه 
بیست و یکم آبان ماه به این اصفهان سفر کرده است .در سال جاری حوضه آبریز زاینده رود در پی 
کاهش شدید نزولات جوی و روان آبها با چالش های زیادی در حوزه تأمین و توزیع آب روبرو بوده 
که وزیر نیرو در این سفر یک روزه از نزدیک آخرین وضعیت تأمین منابع آبی این حوضه را بررسی 
خواهد کرد.گفتنی است ذخیره سد زاینده رود هم اکنون 173 میلیون مترمکعب است و تنها 11 درصد 

از ظرفیت یک میلیارد و ۴50 میلیون مترمکعبی این سد مخزنی آب دارد.

وزیر نفت با تأکید بر اینکــه هیچ برنامه ای برای 
افزایش قیمت گاز مطرح نیست، گفت: ۲۵ درصد 
مشــترکان پرمصرف و بدمصرف گاز که نزدیک 
۵0درصد گاز خانگی را مصرف می کنند، مشمول 

جریمه خواهند شد.
بــه گزارش ایلنا از وزارت نفت، جواد اوجی در حاشــیه بازدید 
دیروز )جمعه، ۲1 آبان ماه( از مدیریت دیسپچینگ شرکت ملی 
گاز ایران اظهار کرد: حدود 70 تا 75 درصد مشــترکان گاز که 
در محدوده سقف الگوی مصرف، گاز مصرف می کنند، مطابق 
پارسال هزینه گاز را پرداخت می کنند، اما مشترکانی که الگوی 
مصرف را رعایت نمی کنند، بی شک جریمه می شوند.وی با بیان 
اینکه ۲5 درصد مشترکان پرمصرف گاز هم اکنون نزدیک به 
50 درصد مصرف گاز خانگی را به خود اختصاص داده اند، تأکید 
کرد: امسال هیچگونه افزایش قیمت گاز را نخواهیم داشت، اما 
بی شک مشترکان پرمصرف جریمه خواهند شد.وزیر نفت دمای 
رفاه در محل کار و خانه را حداکثر ۲۲ درجه اعلام و با تأکید بر 

لزوم فرهنگ سازی و برنامه ریزی در مصرف گاز تصریح کرد: 
لازم است هموطنان با خاموش کردن وسایل گرمایشی به هنگام 
خروج از خانه و در ساعات حضور در محل کار و نیز استفاده از 
لباس گرم،  در مصرف صرفه جویی کنند.اوجی با اشاره به وضع 
تولید گاز از میدان های مستقل و مشترک گازی در دریا و خشکی، 
خطوط لوله و فرآورش گاز در پالایشگاه ها و  مقدار مصرف اظهار 
کرد: همکاران ما با زحمات شبانه روزی حداکثر تولید گاز را رقم 
زدند، اما امسال زمستان زودرسی داریم و دما در روزهای آتی نیز 

کاهش خواهد یافت بنابراین نیازمند مدیریت مصرف هستیم.
افزایش ۱۴0 میلیون مترمکعبی مصرف گاز

وی رقم کنونی مصرف گاز کشور در بخش خانگی و تجاری و 
غیرعمده را ۴90 میلیون مترمکعب اعلام کرد و گفت: این مقدار 
نسبت به مدت مشابه پارسال 1۴0 میلیون مترمکعب افزایش 
یافته که رقم بسیار بالایی است.وزیر نفت با بیان اینکه متأسفانه 
در ۲ تا 3 سال گذشــته در بخش سرمایه گذاری در تولید گاز، 
اتفاقی نیفتاده و به همین دلیل تولید گاز ما مشابه پارسال است، 

افزود: این در شرایطی است که مصرف گاز حدود 10 تا 1۲ درصد 
افزایش یافته است.

ضرورت توسعه میدان های گازی
اوجی با تأکید بر لزوم سرمایه گذاری در صنعت گاز کشور گفت: 
طی دو تا سه ماه گذشته، نشست های مختلفی در وزارت نفت 
و دولت برای افزایش تولید گاز برگزار و برنامه ریزی خوبی انجام 
شده است. عملیات اجرایی را در برخی میدان ها آغاز کردیم که از 
آن جمله توسعه میدان گازی پارس شمالی، تکمیل میدان گازی 
کیش و همچنین تکمیل فازهای پارس جنوبی است، اما این 
سرمایه گذاری ها بی شک چند سال زمان خواهد برد تا به افزایش 
تولید گاز منجر شود.وی با دعوت از مردم برای مصرف بهینه 
گاز تصریح کــرد: از همه هموطنان عزیز به ویژه ۲5 درصد از 
مشترکان پرمصرف که نزدیک به 50 درصد مصرف گاز خانگی 
را بــه خود اختصاص داده اند، تقاضا داریم در بحث مصرف گاز 
نهایــت دقت را به عمل آورده و دمــای رفاه 1۸ تا 19 درجه را 

رعایت کنند.

اوجی:مشترکانپرمصرفگازجریمهمیشوند اخبار کوتاه 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: 
با ســرمایه گذاری ۱۱ میلیارد دلاری در 
مترمکعب  میلیون  دریایی، ۲۴0  بخش 
به ظرفیت تولید گاز کشور اضافه می شود 
که این برنامه ها در دستور کار شرکت ملی 

نفت ایران قرار دارد.
به گزارش شانا، محسن خجسته مهر در حاشیه 
بازدید اعضای کمیســیون انرژی مجلس شورای 

اسلامی از فاز 1۴ پارس جنوبی در جمع خبرنگاران در خصوص افزایش ظرفیت تولید گاز در کشور گفت: در 
این خصوص ما برنامه های توسعه ای بسیاری داریم که از جمله آنها تولید گاز معادل ۴ فاز پارس جنوبی از 

میدان پارس شمالی است که  به ۴ میلیارد دلار سرمایه نیاز دارد.
وی افزود: توسعه فاز نخست میدان گازی کیش نیز در برنامه توسعه ای ما قرار دارد و سرعت بخشیدن به 
اتمام و تکمیل فاز 11 پارس جنوبی و همچنین استفاده از ظرفیت های مناطق خشکی در شرکت نفت مناطق 

مرکزی ایران نیز جزو برنامه های ما در افزایش تولید گاز است.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: حدود 11 میلیارد دلار در مناطق دریایی سرمایه گذاری 

خواهیم داشت تا بتوانیم معادل ۲۴0 میلیون مترمکعب گاز به ظرفیت تولید گاز کشور اضافه کنیم.
برای انجام مأموریت هایمان به کمک کمیسیون انرژی مجلس نیازمندیم

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تأکید بر ضرورت توسعه میدان های گازی کشور گفت: برای انجام 
مأموریت هایمان در صنعت نفت به کمک جدی کمیسیون انرژی مجلس نیازمندیم.

خجسته مهر، همچنین در نشست با رئیس و دیگر اعضای کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی که در 
عسلویه برگزار شد، گفت: حضور یکی از کمیسیون های تخصصی و مهم مجلس شورای اسلامی در منطقه 

عسلویه نشان دهنده توجه این کمیسیون به صنعت نفت، به ویژه منطقه عسلویه است.
وی مجموع سرمایه گذاری در میدان مشترک پارس جنوبی را بیش از ۸0 میلیارد دلار عنوان کرد و افزود: 

ما همچنان برای توسعه در این منطقه به سرمایه گذاری نیازمندیم.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: سرمایه گذاری اجتماعی نیز از اهمیت خاصی برخوردار است؛ 

سرمایه گذاری باید علاوه بر تکریم و احترام، به بالا بردن شاخص های اجتماعی نیز بیانجامد.
خجســته مهر با بیان اینکه توسعه میدان پارس شمالی معادل ۴ فاز پارس جنوبی گاز تولید خواهد کرد، 
گفت: برای توسعه این میدان )پارس شمالی( به ۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز داریم که این موضوع جزو 
اولویت های ما است. وی با تأکید بر اینکه توسعه میدان گازی پارس شمالی بدون تردید به افزایش اشتغال 

کمک خواهد کرد، افزود: در عسلویه طرح های متعددی تعریف شده که باید توسعه یابد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه نیاز کشور به مصرف گاز یا صادرات گاز به ما دیکته می کند 
که منابع زیرزمینی را توسعه دهیم، ادامه داد: امیدواریم با سرعت بخشیدن توسعه فاز 11 پارس جنوبی تولید 

گاز از این فاز را تا نیمه سال آینده شروع شود.
خجسته مهر توسعه میدان گازی کیش را هم اولویت شرکت ملی نفت ایران عنوان کرد و با بیان اینکه 
امیدواریم تا سال آینده از این میدان تولید داشته باشیم، تصریح کرد: برای تکمیل فازهای قبلی پارس جنوبی 
به 7 میلیارد دلار ســرمایه گذاری نیاز داریم و برای اجرای این مأموریت، به کمک جدی کمیسیون انرژی 

مجلس شورای اسلامی نیاز داریم.
وی با بیان اینکه برای اجرای طرح های اولویت دار به منابع مطمئن نیاز داریم، بیان کرد: باید موضوع سهم 

1۴.5 درصد شرکت ملی نفت ایران را اثربخش کنیم و این با کمک کمیسیون انرژی امکان پذیر است.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: برای توسعه صنعت نفت و گاز طی هشت سال، به 100 میلیارد 

دلار منابع مالی نیاز داریم.

وزیر نیرو با بیان اینکه پیشرفت پروژه های 
آبی کشــور در گرو سیاســتگذاری و 
مهندسی مناسب است، گفت: قطع به 
یقین اگر بتوانیم سیاستگذاری و اولویت 
را در پروژه های آبی کشور عملیاتی کنیم 
شاهد پیشرفت این پروژه ها و به وجود 

آمدن نتایج درخشان خواهیم بود.
علی اکبر محرابیان در آیین تودیع و معارفه معاون 

وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران با بیان اینکه باید پیش از اجرای 
پروژه جدید روی مدیریت تمرکز کنیم، اظهار کرد: مسئولیت بسیار سنگینی بر دوش ما وجود دارد که باید با 

همکاری و همدلی تمام توان خود را به کار بگیریم تا بتوانیم مشکلات را برطرف کنیم.
به گفته عضو کابینه دولت سیزدهم، مهندسی پروژه ها بر اساس اولویت بندی جزو اساسی ترین کارها بوده 
که باید صورت پذیرد، زیرا بر اساس این مهندسی است که می توانیم نقاط دارای نقصان را شناسایی و مشکل 

را برطرف کنیم. 
وی با اشاره به اهمیت موضوع بازتخصیص عنوان کرد: در موضوع باز تخصیص اختیار تام داریم و اگر 
بتوانیم خیلی از تخصیص ها را بازنگری کنیم، قطعاً مشکلات عمده ای را در بخش آب برطرف خواهیم کرد.
وی با تاکید بر ضرورت سیاستگذاری در این زمینه اضافه کرد: باید بر اساس سیاستگذاری های انجام شده 
پروژه ها و خدمات خود را به نحو احســن اجرایی کنیم، چراکه این سیاستگذاری ها و مدیریت ها در اجرای 
 پروژه متبلور می شود؛ به عبارتی دیگر زمانی که پروژه به موقع اجرا می شود نشان از سیاستگذاری صحیح

 است.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: در سال های گذشته به دلیل تحریم ها، سیاستگذاری ها و محدودیت منابع با رکود 
در اجرای پروژه ها مواجه بودیم، اما در کنار این موضوعات افتخارات دیگری هم داشتیم. برای مثال آب های 
مرزی جزو افتخارات وزارت نیرو از دولت دهم تا دوازدهم است که اقدامات جدی در این زمینه انجام شده زیرا 

کار کارشناسی زیادی در این موضوع انجام شد و به نتایج مناسبی هم رسیده است.
محرابیان با بیان اینکه باید بهره وری را در اجرای پروژه ها بالا ببریم، تصریح کرد: در استان خوزستان در طی 
سال های گذشته ده ها میلیارد دلار در بالادست سرمایه گذاری کرده و آب را در پشت سدها محبوس کردیم، 

ولی بهره کافی از این میزان سرمایه گذاری را نمی بریم.
وی با بیان اینکه نتوانسته ایم پروژه های مهم را تا مرحله نهایی پیش ببریم، ادامه داد: بخش قابل توجهی 
از این موضوع مربوط به موضوعات اقتصادی و اعتبارات و بخشــی دیگر هم مربوط به مدیریت اجرای 

پروژه هاست که باید به آنها توجه کنیم.
وزیر نیرو با اشاره به لزوم اولویت بندی پروژه ها گفت: باید پروژه ها را اولویت بندی کرده و تا تکمیل پروژه های 
قبلی پروژه جدیدی را آغاز نکنیم. باید اعتبارات را مدیریت کرده و مانده اعتبار را به پروژه های با درصد پیشرفت 

بالا اختصاص دهیم تا بتوانیم خدمات ارزنده ای را به مردم ارائه کنیم.
به گفته وی، در سه ماه گذشته مجموعه پروژه های آب و آبفا بررسی و تقریباً اولویت های اصلی مشخص 

شده است.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: طی این سه ماه تلاش کردیم آب و برق را در دولت سیزدهم جزو اولویت ها قرار 

دهیم و بعد از موضوع کرونا اولویت دوم و سوم به این موضوع اختصاص دارد.
محرابیان با اشــاره به مصوبات شورای عالی آب خاطرنشان کرد: در جلسه شورای عالی آب 1۴ مصوبه 

داشتیم. مصوباتی که به نظر بنده قوی ترین مصوبات سال های تشکیل شورا بوده است.
وزیر نیرو در پایان با قدردانی از عملکرد »قاسم تقی زاده خامسی« برای  »محمد جوانبخت« معاون جدید 

آب و آبفای وزارت نیرو آرزوی موفقیت کرد.

وزیر نیرو:مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران:

240 میلیون مترمکعب به ظرفیت 
تولید گاز کشور اضافه خواهد شد

با بازنگری تخصیص ها مشکلات 
عمده  بخش آب را برطرف می کنیم

معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی 
وزارت نفــت از افزایــش حق الزحمه 
بهره وری کارکنان قرارداد مدت موقت و 

پیمانکار صنعت نفت خبر داد.
به گزارش شــانا، مهدی علی مددی اظهار کرد: 
در جریان سفر به عســلویه، اهواز، آبادان و دشت 
آزادگان و حضور در نشست های مشترک با مدیران 
شرکت های تابعه و نمایندگان کارکنان صنعت نفت، 

یکی از مواردی که به جد در دستور کار معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت قرار گرفت، 
بحث حق الزحمه بهره وری کارکنان قرارداد مدت موقت و پیمانکار بود که با پیگیری های انجام شــده و بر 
اساس مصوبه شورای اداری و استخدامی صنعت نفت، حق الزحمه مذکور بر اساس 30 برابر حداقل دستمزد 
شورای عالی کار به علاوه کمک هزینه های مسکن، عائله مندی و اولاد، بن اقلام مصرفی خانوار و فوق العاده 
نوبت کاری برای پرداخت ابلاغ شــده است.بر اساس این گزارش، این اقدام وزارت نفت در شرایطی انجام 
می شود که تا پیش از این، حق الزحمه بهره وری به میزان حداقلی به نیروهای قرارداد مدت موقت و پیمانکاری 
پرداخت می شد.وی با بیان اینکه یکی از دغدغه های اصلی مدیران و کارکنان صنعت نفت که در جریان سفر 
به مناطق عملیاتی با آن مواجه شده است، ساماندهی وضع حقوق و دستمزد کارکنان مدت موقت بوده است، 
افزود: به این منظور و با هدف ساماندهی وضعیت نیروهای قرارداد مدت موقت و نظام جبران خدمات هوشمند 
این کارکنان، جلسات مدونی در شورای مدیران منابع انسانی صنعت نفت برگزار و در این راستا طرح بسیار 

مناسبی تدوین و مقرر شده است که این طرح پس از بررسی در شورای معاونین وزارت نفت، ابلاغ شود.  
معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت در ادامه درباره پذیرفته شدگان آزمون توانمندسازی نیروهای 
قرارداد مدت موقت هم بیان کرد: مقرر شده است طبق تعهدات ایجاد شده مبنی بر انجام مصاحبه فنی - 
تخصصی، این افراد که 1675 نفر هستند برای تبدیل وضعیت به قرارداد مدت معین )طبق نیازهای سازمان 

محل اشتغال فرد(، از سوی معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی به شرکت های اصلی معرفی شوند.
علی مــددی درباره برنامه جــذب ۴50 نفر در قالب قرارداد مدت معین نوین نیــز گفت: از آنجایی که به 
دلیل جلوگیری از تکثر نوع قرارداد در صنعت نفت، قرارداد مدت معین نوین لغو شــده اســت، قرارداد کلیه 

پذیرفته شدگان، در قالب مدت معین موجود )مصوبه166۲ه. م( منعقد خواهد شد.
وی در خصوص آخرین تصمیم های برای اجرای ماده ۲1 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران نیز توضیح 
داد: بر اساس بند »و« ماده ۴۴، اقدام های تکمیلی برای تبدیل وضعیت 5۴00 نفر مشمولین این طرح که در 

قالب قرارداد مدت معین و قرارداد مدت موقت مشغول به کار هستند، در دست اقدام است.  
به گفته معاون وزیر نفت، در راستای بند »د« تبصره ماده ۲0 نیز نشست های موثری با دیوان عدالت اداری، 
رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس و معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور و 
همچنین نمایندگان مشمولان )نیروهای واجد شرایط ایثارگری شاغل به صورت پیمانکاری و ارکان ثالث/

شرکتی( برگزار شده که امید است پس از مرتفع شدن محدودیت های صنعت نفت، فعالیت های لازم در این 
زمینه نیز اجرایی شود.علی مددی به بحث فارغ التحصیلان گروه »الف« دانشگاه صنعت نفت نیز اشاره کرد 
و گفت: به زودی فرایند مصاحبه استخدامی تمام 1۴۴9 نفر فارغ التحصیل باقیمانده گروه »الف« دانشگاه 
صنعت نفت با محوریت شرکت ملی نفت ایران آغاز می شود و انشاالله مطابق با نتایج مصاحبه ها، تا پایان سال 
اکثریت این افراد در برابر نیازهای استخدامی جذب و به کارگیری خواهند شد.وی با اشاره به فعال سازی شورای 
تعدیل مدرک تحصیلی و تعیین سوابق برای رسیدگی به تقاضاهای تعدیل مدرک همکاران صنعت نفت نیز 
اعلام کرد: در این مسیر، به بیش از 500 تقاضای تعدیل مدرک که مربوط به کارکنان شرکت های ملی نفت 
ایران و ملی گاز ایران بوده است رسیدگی شده و رسیدگی به دیگر تقاضاهای مربوط به دیگر شرکت ها نیز 

در دستور کار قرار دارد.

معاون وزیر نفت:

حق الزحمه بهره وری کارکنان 
مدت موقت و پیمانکار افزایش یافت

قائم مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشــیمی گفت: 
فراهم کردن زیرساخت های نرم افزاری و سخت افزاری برای 
توسعه صنایع پتروشیمی، می تواند منافع اقتصادی قابل توجهی 

را برای کشور رقم بزند.
فریبرز کریمایی قائم مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی، پیرامون 
آخرین وضعیت این صنعت در کشــور اظهار کرد: به علت نیاز ها و همچنین 
ظرفیت های اقتصادی که در کشور وجود داشت، طبیعی بود که این صنعت باید 
شکل می گرفت. در رابطه با مباحث توسعه ای این صنعت، به دلیل جنگ تحمیلی 
و همچنین سیاست های دولت های مختلف، میزان اولویت دادن به توسعه صنعت 
پتروشــیمی متفاوت بوده؛ یعنی یک بخش از این تفاوت در روند رشد صنعت 
پتروشیمی در دولت های مختلف، به علت اتفاقات ناخواسته بوده و بخش دیگر به 

علت نگاه دولت ها و محدودیت های موجود بوده است.
او با تاکید بر این که سابقه صنعت پتروشیمی به بیش از 55 سال بر می گردد، 
گفت: با این وجود، با اطمینان می توان گفت که توسعه اصلی این صنعت از دهه 

۸0 و تقریبا همزمان با کشف و توسعه میادین پارس جنوبی محقق شد.
کریمایی ادامه داد: مزیت هایی که در صنعت پتروشیمی داریم، غیرقابل انکار 
و  بی نظیر است. از جمله این مزیت ها، سواحل طولانی در خلیج فارس و دریای 

عمان است که دسترسی آسان به بازار های جهانی را میسر می کند. برخورداری از 
ذخایر بزرگ گازی و مایعات نفتی، وجود 55 سال تجارب نیروی انسانی در حوزه 
پتروشیمی، پتانســیل بزرگ بازار داخلی، دسترسی به دروازه های اروپا از طریق 
ترکیه، نزدیکی به بازار های منطقه ای و پر پتانســیل مانند افغانستان و عراق و 
همچنین، دسترسی به بازار های آسیای میانه را  می توان به عنوان سایر مزایای این 
صنعت برشمرد.او همچنین بیان کرد: البته، این بازار ها در سال های اخیر به دلایل 
مختلفی که عمده ترین آن محدودیت های تحریمی در روابط تجاری با دنیاست، 

مورد توجه واقع نشده اند، اما به هر حال این پتانسیل وجود دارد.
 همیشه فرصت نیست تا بتوانیم به درستی از پتانسیل ها

 استفاده کنیم
قائم مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی اظهار کرد: وجود تمام این 
ظرفیت ها به صورت یکجا در یک اقتصاد یا کشور، مزیت بسیار بزرگی است که 
خوشبختانه کشور ما از این موهبت بزرگ برخوردار است و در صورت وجود یک 
برنامه ریزی دقیق و فراهم کردن زیرساخت های نرم افزاری و سخت افزاری، 
می تواند منافع اقتصادی قابل توجهی را برای کشور رقم زده و اقتصاد ملی را از 

وابستگی به درآمد های نفتی برهاند.
او گفت: دقیقا به همین دلایل است که صنعت پتروشیمی از اهمیت ویژه ای 

در توسعه اقتصادی ایران برخوردار است و این ظرفیت ها و مزیت ها، در دهه ۸0 
مورد توجه ویژه قرار گرفت و رشد و توسعه قابل ملاحظه ای را هم تجربه کرد.

کریمایی با بیان این که ســرمایه گذاری و توســعه محقق شده در صنعت 
پتروشیمی به هیچ وجه متناسب با پتانسیل های موجود نیست، افزود: به عبارت 
دیگر، همه این ظرفیت ها به صورت پتانسیل و بالقوه وجود دارند و قطعا تاکنون، 
تنها بخش کوچکی از آن به صورت بالفعل تبدیل شده است. توانایی دولت ها و 
حاکمیت ها در این خواهد بود که در حداقل زمان ممکن، این ظرفیت های بالقوه 
را به فعلیت درآورند. او تصریح کرد: باید توجه شود که همیشه فرصت نیست تا 

بتوانیم به درستی از پتانسیل ها استفاده کنیم، زیرا دنیا و کشور های دیگر، متوقف 
نمی مانند تا ما به آن ها برسیم. باید تغییرات خود را نسبت به تغییرات دنیا مقایسه 
کنیم. توسعه با دوره رنسانس قابل مقایسه نیست که قرن ها فرصت داشته باشیم تا 

توسعه را از مسیر آزمون و خطا و دستیابی به همه لوازم آن تجربه کنیم.
این فعال صنعت پتروشیمی ادامه داد: از طرف دیگر، بسیاری از لوازم ها و دانش 
مورد نیاز توسعه در دنیا وجود دارد و مسیر کشور های در حال توسعه برای رشد، 
استفاده از این لوازم ها در تعامل و ارتباط با کشور های دیگر قابل ترسیم خواهد بود. 
به هر حال، توسعه در دنیا شکل گرفته و پله های پرشی ایجاد شده که کشور های 
در حال توسعه باید از این پله ها و سکو های پرش، استفاده کنند تا به توسعه برسند.

او اضافه کرد: بر این اســاس، عقیده دارم شــتاب در توسعه به جای سرعت 
در آن، ضرورت اساســی اقتصاد کشور های در حال توسعه است. این شتاب به 
شرطی برای کشور های در حال توسعه حاصل می شود که در روابط اقتصادی با 
کشور های توسعه یافته، بتوانند از لوازمات آن بهره مند شوند. به عنوان مثال، در 
حوزه نفت و پتروشیمی، دستیابی به دانش فنی و ورود سرمایه، پله های توسعه 
هستند که باید از کشــور های صاحب تکنولوژی به کشور وارد شوند و در این 
صورت است که می توانیم از پتانسیل هایی که در دوره های گذشته ایجاد شده، 

برای توسعه استفاده کنیم.

صنعت پتروشیمی نیاز به انتقال دانش فنی و ورود سرمایه دارد
قائم مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی:

مدیرعامل شرکت ملی گاز گفت: ما پس 
از روسیه، آمریکا و چین بزرگترین مصرف 
کننده جهان هستیم به طوری که میزان 
مصرف گاز در ایران تقریبا با ۱۲کشــور 

ثروتمند اروپا برابری می کند.
مجید چگنی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه کشور 
ما سومین تولیدکننده گاز جهان و چهارمین مصرف 
کننده آن است اظهار داشت: ما پس از روسیه، آمریکا 
و چین بزرگترین مصرف کننده جهان هســتیم به 

طوری که میزان مصرف گاز در ایران تقریبا با 1۲ کشور ثروتمند اروپا برابری می کند.
وی با بیان اینکه عوامل زیادی روی مصرف تاثیرگذار است افزود: در زمینه مکانیزم  هایی 
که در تمام دنیا برای کاهش مصرف به کار گرفته می شود در کشور ما کم کاری شده و 
مردم به درستی توجیه نشده اند بنابراین نتیجه این شده که صادرات گاز و توسعه صنایع 
مهم وابسته به گاز باید متوقف شود.مدیرعامل شرکت ملی گاز با تااکید بر لزوم عزم ملی 
جهت فرهنگ سازی در زمینه مصرف گاز گفت: در سال جاری نیز شرایط ما به لحاظ 
تولید و مصرف مطلوب نیست و برای پایداری شبکه مجبوریم محدودیت هایی را اعمال 
کنیم تابتوانیم از فصل سرد عبور کنیم.وی ادامه داد: به رغم پیش بینی ها امسال فصل 
سرما زودتر از سال گذشته آغاز شد و همین باعث شد که میزان مصرف افزایش یابد.
وی خاطرنشان کرد: میزان مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری به ۴۸0 میلیون متر 
مکعب رسید که نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود 90 میلیون متر مکعب افزایش 
یافته است و همین موضوع باعث شده که محدودیت هایی را در حوزه نیروگاهی اعمال 

کنیم و بخش نیروگاهی به سمت استفاده از سوخت 
دوم و مایع بروند و به این ترتیب با افزایش مصرف 
گازوییل میزان صادرات محدود می شود همچنین 
صــادرات گاز به ترکیه و عراق نیز کاهش می یابد.
وی با تاکید بر اینکه باید در زمینه مصرف بهینه گاز 
دقت کنیم تا بتوانیم از زمستان عبور کنیم خاطرنشان 
کرد: در حوزه مشترکین دولتی بخش نامه هایی  صادر 
شده که مشترکین نسبت به مصرف بهینه اقدام کرده 
و میزان مصرف گاز خــود را کاهش دهند.معاون 
وزیر نفت گفت: امیدواریم بتوانیم سوخت مورد نیاز صنایع عمده و نیروگاه ها را تامین 
کنیم چرا که عدم تامین سوخت این دو بخش تبعات دیگری نیز خواهد داشت هر قدر 
 مصرف خانگی بهینه باشد به حوزه فعالیت صنایع کمک کرده ایم.وی در ادامه گفت: ما

 ۲5 میلیون مشترک گاز داریم که از این میزان 76 درصد از مشترکین در سه پله اول 
مصرف قرار دارند و 50 درصد گاز کشور را مصرف می کنند.چگنی متوسط قیمت گاز سه 
پله اول مشترکین را هر متر مکعب حدودا 63 تومان عنوان کرد و افزود: هر مشترک در 
ماه حدود 500 متر مکعب مصرف دارد که با نرخ 63 تومان 35 هزار تومان در ماه پول 
گاز می پردازند اگر همین میزان گاز را صادر کنیم معادل ارزی آن به نرخ صادراتی برابر با 
سه میلیون و 700 هزار تومان خواهد بود در حالی که ما با رقم بسیار پایین آن را در منازل 
مصرف می کنیم.وی در ادامه با اشاره به تعرفه ها گفت: به محض مشخص شدن جزئیات 
تغییر تعرفه مشترکان پرمصرف، اطلاع رسانی خواهد شد؛ اما برای زمستان پیشِ رو تعرفه 

مشترکان پرمصرف گاز افزایش خواهد یافت.

نصرت الله سیفی، کارشناس حوزه انرژی 
گفت: اگر تحریم لغو شــود ما می توانیم 
ایجاد جهش کــرده و آلایندگی را حدود 
۱۲ درصد کاهش دهیم، اما در شــرایط 
تداوم تحریــم نهایتا ۴ درصد امکان کم 

کردن کربن را داریم.
نصرت الله ســیفی درباره نقش ایــران در کاهش 
گازهای گلخانه ای اظهار داشت: ما حجم بالایی از 
کربن را در کشور تولید می کنیم به طوری که رتبه 

جهانی کشور همچنان در حال افزایش است و دلیل اصلی آن هم این است که برای 
کاهش انتشــار کربن نیاز به بهینه سازی مصرف سوخت داریم اما به دلیل تحریم این 
امکان را نداریم.وی با بیان اینکه بیشتر آلایندگی ایران یعنی حدود ۸5 درصد از محل 
احتراق سوخت های فسیلی است که باید نسبت به کاهش آن اقدام کنیم، افزود: برای 
کاهش مصرف سوخت باید طرح های بهینه سازی اجرا شود که نیاز به ارتقای فناوری، 
حل مشکل فرسودگی، تکنولوژی و سرمایه گذاری دارد که به دلیل تحریم های امریکا این 
امکان وجود ندارد.مدیرعامل اسبق شرکت بهینه سازی مصرف سوخت تاکید کرد: بنابراین 
برای بررسی نقش ایران در کاهش آلایندگی هوا ابتدا باید نقش تحریم ها را بررسی کنیم، 
وقتی تحریم هستیم دیگر کشورها باید بدانند که دود آن به چشم آنها هم خواهد رفت. در 
هر حال به عقیده بنده تا زمانی که تحریم هستیم ایران باید از کنوانسیون های این چنینی 
برائت جوید، تا زمانی که تحریم ها ادامه دارد ما چه تعهدی می توانیم داشته باشیم؟ وقتی 
نمی توانیم ماشین آلات مان را ارتقا دهیم و خطوط تولید اتومبیل و حتی کارخانجات سیمان 

را بهبود دهیم چه انتظاری بابت کاهش آلایندگی از 
ایران دارند؟ وی خاطرنشان کرد: نه تنها ایران بلکه دنیا 
باید نقش اصلی را در ممانعت از تحریم ایران داشته 
باشد باید به امریکا و دیگر کشورها گوشزد کنند که 
تحریم های ایران به کل دنیا صدمه وارد می کند.سیفی 
درباره استفاده از تجدیدپذیرها برای کاهش گازهای 
گلخانه ای گفت: بــا توجه به اقتصاد ضعیف برق و 
عــدم پرداخت به موقع مطالبات به تولیدکنندگان و 
سرمایه گذاران، این حوزه با مشکلات زیادی مواجه 
است. بنابراین سرمایه گذار بورس و پتروشیمی را به صنعت تجدیدپذیر ترجیح می دهد 
و این باعث شده این صنعت پیشرفتی نداشته باشد. وی یادآور شد: ما در مجموع فقط 
900 مگاوات نصب شده داریم که همه به اقتصاد نامناسب برق و خالی بودن جیب خزانه 
برمی گردد و تا اقتصاد برق درست نشود کاری از پیش نمی رود، بده بستان باید در بازار 
انجام شده و به صرفه باشد، در کل عملکرد ما در این بخش ضعیف بوده و دلیل آن هم 
ضعف در اقتصاد برق است.این کارشناس حوزه انرژی با بیان اینکه عمده مسائل ما در 
حوزه انتشار گازهای گلخانه ای به تحریم برمی گردد، خاطرنشان کرد: اگر تحریم لغو شود 
ما می توانیم ایجاد جهش کرده و آلایندگی را حدود 1۲ درصد کاهش دهیم، اما در شرایط 
تداوم تحریم نهایتا ۴ درصد امکان کم کردن کربن را داریم. وی یادآور شــد: در داخل 
کشور به خاطر سوبسیدی بودن سوخت فسیلی کسی نسبت به کاهش مصرف مبادرت 
نمی کند، اما قطعا ما هم به دنبال این هستیم که آلایندگی را کاهش دهیم که البته لازمه 

اصلی آن همت بین المللی و لغو تحریم است.

مدیرعامل شرکت ملی گاز: کارشناس حوزه انرژی؛

 هزینه گاز ماهانه یک خانوار به نرخ صادراتی
 3 میلیون و 700 هزار تومان است

 آیا باید از کنوانسیون های کاهش گازهای گلخانه ای 
خارج شویم؟
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